
Betreft: Artikel 40-vragen Jeugdzorg 

Aan:  Het college van B&W Papendrecht 

Van:  Martin Verweij (PAB), Sandra Verdoorn (VVD), Trijntje van Es (D66) 

 

  

Wij hebben gezamenlijk de volgende vragen aan het college: 

 

(STURINGS-)INFORMATIE OP INHOUD 

1. Wij hebben enige tijd geleden een bijeenkomst gehad met Bianca den Outer. Daar is 
een besproken wat Papendrecht wil (dus naast wat we gezamenlijk regionaal doen). 
Wat is er met die stukken gebeurd?  

a. Wat is status van de uitkomst van de avond met Bianca den Outer?  
b. Wanneer bepaalt de Papendrechtse raad de Papendrechtse definitie van 

jeugdzorg (wat rekenen we er wel toe en wat niet)? 
2. Hoe zijn de huidige cijfers van jeugdzorg in Papendrecht? Zien we in de trend al een 

kentering naar minder (zware)zorg? 
3. In het antwoord van portefeuillehouder van der Burg van 15 mei wordt op de vraag 

wat de oorzaken zijn van de vele meldingen bij Veilig Thuis vanuit Papendrecht, dat 
hierin inzicht bieden in strijd zou zijn met privacy en AVG. Op dergelijk dossier-niveau 
vragen wij geen informatie. Wel moet het ons inziens mogelijk zijn om in algemene 
termen de volgende informatie te verstrekken: reden van melden, wie meldt: burger, 
politie, school, huisarts (we weten al dat 80% van de politie komt), percentage 
meldingen per wijk, leeftijdscategorieën van aangemelde kinderen. Graag deze 
informatie. 

4. Welke invloed heeft de gemeente/ons college in het samenwerkingsverband als het 
gaat om het te voeren beleid en de uitbesteding/organisatie van de zorg inclusief de 
inzet van personeel, de middelen en financiën voor onze gemeente?  

5. Wij ontvangen graag de lijst van vormen van jeugdzorg waar wij als Papendrechtse 
raad ja/nee tegen kunnen zeggen. 

6. Wat maakt het zo moeilijk voor Sterk Papendrecht en de DG&J om inzichtelijk te 
maken wat de effecten zijn van het gevoerde beleid? Als dit niet inzichtelijk kan 
worden gemaakt, hoe kan het college hier in sturen en regie houden en daarmee ook 
de raad completer informeren? Als wel inzichtelijk kan worden gemaakt hoeveel 
jongeren een beroep doen op de zorg, gekwantificeerd en ook gecategoriseerd, dan 
kan ook gemonitord worden hoe effectief de zorg is. Is het college het eens met deze 
zienswijze. 

7. In hoeverre toetst Sterk Papendrecht en de DG&J lichte vormen van jeugdzorg op 
effectiviteit voordat deze worden toegestaan? En vindt ook toetsing op effectiviteit 
plaats achteraf? (Is Sterk/de DG&J hiermee bezig?) 

8. Welke beleidsindicatoren worden gebruikt om te toetsen of de beoogde resultaten 
zijn bereikt, de gewenste maatschappelijke effecten zijn behaald? 

9. In onze regio is het voor zorgaanbieders niet verplicht een VOG te overleggen van al 
hun medewerkers? Is het college bereid voorloper te worden en hier in onze regio 
wél aan te gaan voldoen, dus een voorloper te worden?  



10. In het nieuws was recent dat er nogal wat criminele zzp’ers zijn die zorg aanbieden. 
Het RIEC weet hier meer van. Wat is hierover bekend m.b.t. de Papendrechtse 
situatie/de regio? 

11. Wat is de effectiviteit van de praktijkondersteuner bij huisartsen? 
a. Hoeveel cliënten spreken met deze praktijkondersteuner? 
b. Welk percentage krijgt welke vorm van jeugdzorg? 
c. Wordt aantoonbaar geld uitgespaard aan duurdere jeugdzorg? 
d. Hoeveel kost de praktijkondersteuner? 

12. Klopt het dat in het landelijke akkoord over jeugdhulp, de jeugdhulpplicht van 
gemeenten minder strikt wordt en dat dit ook helpt om bepaalde zorg niet te geven? 

 

(STURINGS-)INFORMATIE OP KOSTEN 

13. In welke onderdelen van de nieuwe beleidsnota 2024-2028 (Routekaart Jeugd) 
kunnen we als raad financiële kaders stellen? Graag zo concreet mogelijk.  

14. Wat zijn de vaste (jaarlijkse) terugkerende operationele kosten voor de gemeente 
Papendrecht die gemaakt worden voor het uitvoeren, ontwikkelen en in stand houden 
van de Jeugdzorg in de gemeente?  

15. En welk bedrag (daarvan) gaat uiteindelijk daadwerkelijk naar de zorgverlening die 
uitgevoerd wordt door (ingehuurde/gecontracteerde) externe partijen? 

16. Hoeveel van dit totale bedrag is beïnvloedbaar door de Papendrechtse raad? Wat 
kunnen wij beïnvloeden?  

17. Wij willen graag het door DG&J op de voorlichtingsavond van 10 mei 2023 genoemde 
overzicht ontvangen met (per kwartaal) de omvang van de (kosten van) jeugdzorg in 
Papendrecht, inclusief de trend en zo mogelijk in regionaal perspectief 
(buurgemeenten Sliedrecht en Alblasserdam bijvoorbeeld). 

18. Welke afspraken zijn er tussen Sterk Papendrecht en het college om de zorgvraag en 
daarmee de kosten niet onnodig te laten oplopen? Is er een vergelijkbare aanpak als 
in Sliedrecht, waar zeer duidelijke en strakke afspraken zijn over wanneer en 
wanneer geen zorgtraject aanbieden? 

19. Als voorbeeld van mogelijkheid om kosten te beheersen noemen we een onderzoek 
uit Den Haag. Daar heeft men geconstateerd dat van de 100 typen jeugdzorg er 10 
zorgen voor de grote kostenstijgingen. Er is daar door de rekenkamer geadviseerd 
om van de jeugdzorgverleners te vragen om over deze 10 te rapporteren hoe lang 
men deze zorg geeft, welke resultaten het oplevert, wat de kosten zijn. De 
rekenkamer aldaar heeft het over de jeugdzorg als een black box. De raad ziet er 
heel veel geld in verdwijnen, maar ziet niet wat er als resultaat uitkomt. 

a. Worden nu in onze regio aanbieders die de meeste kosten declareren (of 
relatief veel voor een behandeling) gevraagd om extra informatie naar de 
oorzaken?  

b. Kan in algemene zin iets worden gezegd hoe de financiële sturing en 
bijsturing plaatsvindt? Is er een openbaar stuk waarin te lezen valt hoe de 
DG&J/SOJ financieel sturing heeft ingericht als onderdeel van de 
bedrijfsvoering (wie, wat, wanneer en hoe)? 

20. Is er lokaal of regionaal een functionaris uitsluitend belast met het controleren van 
zorgnota’s die worden ingediend? Of is er een voornemen een dergelijke functionaris, 
uitsluitend met deze taak, aan te stellen? Per declaratie wordt gecontroleerd: is de 
zorg verleend, klopt het aantal uren, is de rekening niet meer dan één keer ingediend 
etc. Er zijn gemeenten die goede ervaring hebben en veel geld besparen. 



21. Wij hebben begrepen dat zorgbedrijfjes die hun omzet onder de 100.000 euro 
houden geen verantwoording hoeven af te leggen? Andere gemeenten doen dit wel, 
wat ook geld oplevert. Waarom gebeurt dit bij ons niet? 

 

PLANNING 

22. Wij overwegen voorafgaand aan de vast te stellen Routekaart Jeugd, een aantal 
sprekers te willen uitnodigen. Welke (beeldvormende) avond is daarvoor geschikt? 
AUB data noemen die voldoende tijdig zijn? 
 
 
 
  


